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سیدحسن خمینی گفت: امروز عقلانیت مهمترین 
نکته لازم در تصمیم گیری ها است. شجاع باید بود، 
اما شجاعت به معنای بی عقلی نیست. باید تأکید 
کنم اعتماد به شخصیت رهبری انقلاب وجود دارد. 
ایشان بسیار کارشناس است، تجربه بسیار خوبی 
دارند و در سطح کلانِ مسأله فلسطین نهایتا باید به 

تصمیم ایشان عمل کرد.
جت الاســام والمسلمین سیدحســن خمینی، در نشست 
»بررسی تحولات فلسطین« در حسینیه جماران، در خصوص 
مسأله فلسطین و جنگی که اکنون در غزه جریان دارد، گفت: 
جنگ امروز در غزه »جنگ اراده ها و جنگ رسانه ها«ست. جنگ 
اراده ها، به این معنا کــه قدرت مقاومت و قدرت مردم در یک 
ســو قرار گرفته و در طرف مقابل رژیم صهیونیستی قرار دارد. 
و جنگ رسانه ها، به این دلیل که اسرائیلی ها همواره پشت یک 
حریم مظلومیت پنهان شده بودند، اما به برکت همین شبکه های 
اجتماعی که گمان می رفت بای دین داران باشد، آن ها رسوا 

شدند و این شبکه ها بای جانشان شد.
وی افزود: اگر انقاب اســامی ایران »انقاب کاسِت« بود، 
انقاب فلسطین متأثر شبکه های اجتماعی خواهد بود. بهار عربی 
را همین عامل ایجاد کرد و بنابراین، اگر هزار ضعف هم در این 

شبکه ها وجود دارد، باز هم باید از نقاط قوت آن استفاده کرد.
به گزارش جماران، حوی شکسته شدن دو افسانه »شکست 
ناپذیری« و »مظلومیت تاریخی« اسرائیل را دو تحولی خواند 
که در عملیات اخیر رخ داد و یادآور شد: اسرائیل همواره تاش 
دارد خود را مظلوم نشان دهد و با طرح مسأله یهودی ستیزی در 
نقش قربانی فرو برود. سامی ستیزی همواره در تاریخ وجود داشته 
اما در اینجا نه، بلکه در غرب وجود داشــت. یهودی ها همواره 
به عنوان قاتان حضرت مسیح )ع( از سوی مسیحی ها مورد 
هجمه بودند. اما آن یهودی که در لهســتان و آلمان و روسیه 
زندگی می کند چه نسبتی با قاتان حضرت مسیح دارد؟ این یک 
سوال درستی است، اما به هرحال در غرب به یهودی ها به چشم 
»مسیح کُش« نگاه می شد. آزار و اذیت یهودیان هم رایج بود و 

واقعه تاریخی هولوکاست هم، کم یا زیاد، رخ داده؛ اما واقعا این 
چه ربطی به ما دارد؟

سیدحسن خمینی با اشاره به ضرب المثل معروف »گنه  کرد 
در بلخ آهنگری / به شوشتر زدند گردن مسگری« تصریح کرد: 
آن ها می توانند استان باواریای آلمان را به یهودیان دهند تا در 
آنجا مستقر شوند! چرا به فلسطین آمده اند؟ آلمان ها یهودیان را 
کشته اند و کار بدی هم کرده اند، خوب یهودیان می توانند تشریف 

ببرند آنجا!
وی با بیان این که »تأکید بر حضور تاریخی یهودی ها استدلال 
درستی برای توجیه اشغالگری رژیم صهیونیستی نیست«، افزود: 
پشت یک اتفاق سنگر گرفتن و هر اتفاقی را نقطه صفر دیدن، 
رویکرد همیشگی صهیونیست هاست. اگر قرار بر این است که 
بگوییم چه کسی اول بوده که استدلال مناسبی نیست. طرح این 
ادعا مانند آن است که ما سادات ادعای مالکیت مکه را مطرح 
کنیم و بگوییم چون قریش، پیامبر)ص( را از مکه بیرون کردند، 
پس ما می خواهیم مکه را بگیریم! هیچ برهان تاریخی و قانون 

بین المللی این استدلال را نمی پذیرد.

وی اظهار کرد: امروز ما اگر در جنگ رسانه شکست بخوریم، 
جوابی برای وجدان خود نداریم، چرا که ابزارهای ما برای جنگیدن 
با امپراتوری دروغ صهیونیست ها وجود دارد. واقعیت این است که 
در دنیای امروز هر فرد یک رسانه است. آقای ظریف خود یک 
تنه به اندازه خبرگزاری فعالی مانند الجزیره اثرگذار است. او در 
دوره ای در جمهوری اسامی مسئول بوده و این که امروز از توان 
و ظرفیت او استفاده نشود هیچ توجیهی ندارد. یا آقای خاتمی خود 
یک رسانه است. هر کدام از این شخصیت ها اثرگذاری ویژه ای 

در دنیا دارند و باید از ظرفیت آن ها بهره جست.
سیدحسن خمینی با بیان این که »وجود شبکه های اجتماعی 
برای ما مســئولیت می آورد تا حرف بزنیم و ساکت ننشینیم« 
اضافه کرد: ما باید حرف خود را بگوییم و نگذاریم واقعیت پنهان 
بماند. جنگ رسانه ها امروز جنگ تریبون های رسمی نیست. 
تریبون های رسمی متهم به منافع هستند و به همین دلیل افرادی 
که دارای شخصیت رسمی نیستند باید حرف بزنند. من واقعا 
نمی دانم فردا چگونه در روی پیغمبر اسام)ص( نگاه خواهیم کرد 

و خواهیم گفت این همه مصیبت پدید آمد و ما چیزی نگفتیم.

وی به بیان یک ماجــرای تاریخی پرداخت و گفت: یکی از 
همراهان شــهید نواب صفوی، که خدا او رحمت کند، روایت 
می کرد حدود سال ۱۹۴۷ برای شرکت در سمیناری به قدس 
رفته بودند و صهیونیست ها در مکانی روبه روی محل برگزاری 
سمینار ایستاده بودند. برگزارکنندگان سمینار می گفتند به سمت 
آن ها نروید چون شلیک می کنند و می کشند، اما شهید نواب 
صفوی به آن سو رفت و زمانی که از او پرسیده شد چرا رفتی؟ 

گفت که رفتم تا بکشند و لااقل صدایی از کسی در بیاید.
او تصریح کرد: امروز کســانی که احیانا جلوی این رسانه ها را 
به خاطر منافع گروهی در داخل کشور گرفته اند خائن هستند. 
کسانی که می توانند اثرگذار باشند، اما حرفی نمی زنند خیانت 
می کنند. واقعا امثال آقای ظریف و آقای خاتمی با پتانسیلی که 
دارند باید به تعبیر امام فرودگاه به فرودگاه بروند و صحبت کنند 
و اگر مانعی بر سر راه ایشان است باید برداشته شود. امپراتوری 
رسانه ای اسرائیل باید بشکند. هیچکس نمی تواند از جنایت دفاع 
کند. فرضا حماس ابتدا به ساکن حمله کرد، مگر این توجیهی 

برای کشتار ۷۰۰۰ نفر است؟
سید حسن خمینی با اشاره به تحولات تاریخی در روابط اعراب 
و اسرائیل گفت: افسانه شکست ناپذیری اسرائیل در اصل بر پایه 
قوی بودن اسرائیل بنا نشد، بلکه بر پایه ضعف اعراب و مسلمانان 
بنا شد و در واقع، »افسانه شکست پذیری اعراب« بود. در دوره 
جنگ جهانی اول، اعامیــه بالفور و پایان عثمانی چرا اعراب 
نتوانســتند تعدادی مهاجر را از منطقه خود بیرون کنند؟! چون 
ملتی تحقیر شده بودند و عثمانی یک عمر توی سرشان زده بود.

وی با بیان اینکه از ملت تحقیر شــده کاری بر نمی آید، ادامه 
داد: ملتی »عزیز« است که زیر بار ظلم خارجی و استبداد داخلی 
نمی رود. آدمی که زیر بار مستبد خارجی می رود مستبد داخلی را 
هم تحمل می کند و آدمی که مستبد داخلی را تحمل می کند، 
مستعمر خارجی را هم تحمل خواهد کرد. آنچه امام در روح و 
جان مســلمانان احیاء کرد، عزیز بودن اســت. عزت مقاومت 
می آورد. آدم تو ســری خور نه در برابر داخلی می ایســتد و نه 
خارجی. اینکه اینقدر بر حقوق مردم تأکید می کنیم و می گوییم 

حقوق مردم ماک اصلی برای مقاومت است از همین رو است.
وی تأکید کرد: زمانی که مردم پشت حکومت نباشند، حکومت 
قابل دوام نیست. چون مردم پشت حکومت هستند، حکومت 
می تواند ادامه دهد. ما جمهوری اسامی هستیم و در غزه هم کار 
دست همین مردم عزیز است. خافت وقت نتیجه اش اسرائیل 
شد؛ جمهوری اسامی هم نتیجه اش مقاومت است. عملیات 
اخیر هم این عزت را نشــان داد. اسرائیل می گفت اعراب تن 
پرور هستند و جاسوسند و به دروغ تبلیغاتی علیه اعراب مطرح 
می کردند. تهدید می کردند که »گر بر سر خاشاک یکی پشه 
بجنبد، جنبیدن آن پشه عیان در نظر ماست«. اما دیدیم چند هزار 
نیرو چه کردند. این نشان داد که در میان این ها جاسوس نیست. 

این ملت عزیز است و می فهمد باید مقاومت کند.
سید حسن خمینی شرایط اخیر را فرصت خوبی برای حرکت به 
سوی وحدت اسامی دانست و افزود: خدا لعنت کند داعشی ها را 
که تبلیغات عمیقی برای شکاف در جامعه اسامی به راه انداختند. 
امروز می توانیم به وحدت اســامی بازگردیم و به تابوت تفرق 
میخ بزنیم. الان فرصت بسیار خوبی برای این کار است، چرا که 

فلسطین بار دیگر موضوع اول جهان اسام شد.
وی اظهار کرد: امروز عقانیت مهمترین نکته لازم در تصمیم 
گیری ها است. شجاع باید بود، اما شجاعت به معنای بی عقلی 
نیست. در جنگ امیرالمومنین و معاویه، علی )ع( شجاع ترین 
حاضران بود. در این جنگ که یک ســو برای خدا و یک سو 
برای خود می جنگید، اصا از ما پذیرفته نیســت که بعد از این 
مدت طولانی و تولید کارشناســانی که همه دنیا به کارشناس 
بودن آن ها اتفاق نظر دارند، تصمیم غیرکارشناسی بگیریم. باید 
تأکید کنم اعتماد به شخصیت رهبری انقاب وجود دارد. ایشان 
بسیار کارشناس است، تجربه بسیار خوبی دارند و در سطح کانِ 

مسأله فلسطین نهایتا باید به تصمیم ایشان عمل کرد.
وی تأکید کــرد: تا الان آنچه اتفاق افتــاده، پیروزیِ قطعیِ 
فلســطین است. تنها فرض شکســت این است که اسرائیل 
بتواند نوار غزه را از جمعیت خالی کند که با توجه به عزم راسخ 

فلسطینی ها بسیار بعید است.

سید حسن خمینی: 

جنگ غزه »جنگ اراده ها و جنگ رسانه ها« است جلوگیری از اعطای تسهیلات خرد از سوی وزارت 
اقتصاد، گره انداختن در کار مردم و اشتغال های خانگی است

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس، گفت: جلوگیری از اعطای تسهیلات خرد 
از سوی وزارت اقتصاد، گره انداختن در کار طبیعی مردم و اشتغال های خرد 

و خانگی است.
جواد نیک بین نماینده کاشمر در مجلس با اشاره به عملکرد ضعیف وزارت اقتصاد در حوزه 
اعطای تسهیات خرد به خصوص فرزندآوری و ازدواج گفت: سیاستی بر وزارت اقتصاد حاکم 
شده مبنی بر اینکه اگر تسهیات خرد اعطا شود، پول به جامعه تزریق شده و باعث تشدید تورم 
می شــود. این نگاه غلطی است که بر این وزارتخانه حاکم شده چراکه زمانی تسهیات خرد 
باعث رشد نقدینگی و تورم میشد که یک فرد با ۱۰۰ الی ۲۰۰ میلیون می توانست خانه بخرد. 

وی ادامه داد: امروز با ۱۰۰ میلیون یک موتور هم نمی شــود خریداری کرد. لذا جلوگیری از 
اعطای تسهیات خرد از سوی وزارت اقتصاد، گره انداختن در کار مردم و اشتغال های خرد و 
خانگی است. این دستوری که داده شده تا اعطای تسهیات خرد به حداقل برسد، قابل قبول 
نیست و باید تغییر کند. در گفت وگو با ایلنا ، نماینده مردم کاشمر در مجلس تصریح کرد: در 
حوزه مالیات هم ما باید کاری کنیم تا اخذ مالیات از افرادی که در حوزه کارآفرینی فعال هستند، 
به حداقل کاهش پیدا کند. ولی متاسفانه امروز ما قصد داریم کسری بودجه دولت را که ناشی 
از برخی اسراف ها و کارهای غیرکارشناسی است، از مردم و کارآفرینان و اشتغال های خانگی 

بگیریم. این سیاست حاکم در حوزه مالیات نیز اشتباه است و باید نظام مالیاتی اصاح شود.

لغوتمامی پرواز های فرودگاه نجف تا اطلاع ثانوی
مدیریت فرودگاه نجف صبح دیروز جمعه از تعطیلی این فرودگاه تا اطلاع 

ثانوی و لغو تمامی پروازها خبر داد.
در بیانیه ای از سوی مدیریت این فرودگاه آمده است: به علت انجام تعمیرات در باند پرواز و فرود، 
فرودگاه بین المللی نجف اشرف تا اطاع ثانوی تعطیل است و بافاصله پس از اتمام تعمیرات و از 
سرگیری پروازها اطاع رسانی خواهد شد.منابع آگاه به الفرات نیوز گفتند: تعطیلی فرودگاه نجف 
به دلیل وجود حفره در باند فرود، ممکن است به مدت 3 روز ادامه یابد.به گزارش اقتصادنیوز ، 
این منابع افزودند: شرکت های هواپیمایی و مسافران هیچ اطاع قبلی از لغو پروازها نداشتند و از 
ورود مسافران به گیت اصلی فرودگاه جلوگیری شد که این امر موجب ازدحام در گیت فرودگاه 

و نارضایتی و شکایت مسافران شد.

قیمت لوازم خانگی کاهشی بوده است 
معاون صنایع عمومی وزیر صمت درباره روند ترخیص کالاهای موجود در 

گمرک توضیح داد.
مهدی برادران، معاون صنایع عمومی وزیر صمت در حاشیه افتتاح نمایشگاه لوازم خانگی و 
نمایشگاه فرش ماشینی، در گفت وگو با تیتر کوتاه بیان کرد: طی تفاهمی که با بانک مرکزی 
انجام شد تمام ثبت سفارش های که هنوز تامین مالی نشده است کمتر از یک ماه به امید خدا 
تامین شود. همچنین اگر کالایی در گمرک وجود دارد و ترخصی نشده است در کمتر از یک 
ماه تمام فرآیند تامین، تخصیص اعتبار و موضوع ثبت سفارشات و ترخیص آنها در اسرع وقت 
انجام شود.وی با اشاره به رقابت بالایی که در صنعت لوازم خانگی وجود دارد گفت: در بسیاری 
از موارد دیده شده که قیمت ها کاهشی هم بوده است. بنابراین با وجود فضایی رقابتی از منظر 
قیمت گذاری دستوری مشکلی وجود ندارد. مشکات در ۲ یا 3 محصول بود که همراهی ستاد 

تنظیم بازار برای ساماندهی به آن وجود داشت.

خبر خوش برای بازنشستگان تامین اجتماعی 
منتظر واریز پول باشید

وام ۲۰ میلیون تومانی بازنشستگان در مرحله چهارم فردا به حساب ۴۰ هزار 
بازنشسته متقاضی واریز خواهد شد.

مرحله چهارم وام ۲۰ میلیون تومانی بازنشستگان تأمین اجتماعی فردا ششم آبان ماه واریز خواهد 
شد. محمد اسدی؛ رئیس کانون عالی بازنشستگان تامین اجتماعی با اشاره به مبلغ وام ۲۰ میلیون 
تومانی بازنشستگان گفت: قرعه کشی های وام بازنشستگان انجام شده و از سوی کانون های 

بازنشستگان ثبت شده است و در این مرحله وام به حساب ۴۰ هزار بازنشسته واریز خواهد شد.
اسدی گفت: در این مرحله نیازی به مراجعه بازنشستگان نبوده و بنا بر برنامه ریزی صورت 
گرفته وام بازنشستگان، وام تا ۶ آبان ماه به حساب بازنشستگان واریز خواهد شد.همچنین به طور 
ماهانه برای پرداخت وام به بازنشستگان از طریق کانون های بازنشستگی و وب سایت سازمان 
تأمین اجتماعی ثبت نام انجام می شود.در سال گذشته مبلغ وام بازنشستگان ۱۲ میلیون تومان در 
نظر گرفته شده بود که براساس اعام رئیس کانون عالی بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 
این وام به ۲۱3 هزار بازنشسته این سازمان پرداخت شد و تاکنون ۱۶۰ هزار وام ۲۰ میلیونی به 
بازنشستگان پرداخت شده است.به گفته احمد اسفندیاری؛ معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان 
تأمین اجتماعی امسال قرار است ۵۰۰ هزار نفر از بازنشستگان از تسهیات بهره ببرند.به نقل از 
خبرآناین، اسفندیاری گفت: بر اساس برنامه ریزی انجام شده هر ماه تعدادی از بازنشستگان در 
هر استان و شهرستان از این وام استفاده خواهند کرد.بر اساس این گزارش، مرحله سوم پرداخت 
وام اشاره شده در مهرماه ۱۴۰۲ انجام شد و در مرحله قبل نیز ۴۰ هزار بازنشسته از وام ۲۰ میلیون 

تومانی استفاده کردند.

 ترخیص ۲۷ آمبولانس
 از گمرک با پیگیری دادستانی تهران

دادستان تهران اعلام کرد: با پیگیری این دادستانی، ۲۷ دستگاه آمبولانس رسوب 
شده در انبارهای گمرک غرب تهران، ترخیص شد و برای کمک به بیماران در اختیار 

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی قرار گرفت.
علی صالحی دادستان تهران با تأکید بر اهتمام دادستانی تهران به اجرای دستورات رئیس قوه قضائیه و 
همچنین سیاست های کان دستگاه قضایی در زمینه صیانت از حقوق عامه، گفت: در بازدیدهای میدانی 
از گمرک غرب تهران ماحظه شد تعدادی آمبولانس اهدایی از سوی نهادهای بین المللی به جمهوری 
اسامی ایران، علی رغم گذشت مدت زمان قابل توجه از زمان ورود به کشور، به دلیل عدم اخذ ثبت 
سفارش توسط وزارت بهداشت، درمان وآموزش پزشکی، در انبارهای گمرک رسوب شده و در معرض 
استهاک قرار دارد.دادستان تهران افزود: با توجه به نیاز عمومی کشور به آمبولانس های فوق الذکر و با 
امعان نظر به اعام همکاری گمرک در انجام تشریفات ترخیص از طریق صدور اظهارنامه ورود موقت 
و با اخذ تضمین لازم ناظر بر پرداخت هزینه ها و حقوق گمرکی، لذا دادستانی تهران در مکاتبه ای با وزیر 
بهداشت، درمان وآموزش پزشکی مقرر داشت در انجام فرایند اداری ترخیص وسایل نقلیه مذکور، به قید 
فوریت اقدام و نتیجه را به این دادستانی اعام کنند.به گزارش بازار، صالحی همچنین اضافه کرد: در نتیجه 
پیگیری های به عمل آمده و حسب اعام مدیرکل گمرک غرب تهران، ۲۷ دستگاه آمبولانس موصوف، 
با استناد به بند پ ماده ۷۵ آیین نامه اجرایی قانون امور گمرکی، ترخیص شد و برای کمک به ناوگان 

اورژانس و امدادرسانی در اختیار وزارت بهداشت، درمان وآموزش پزشکی قرار گرفت.

 شرایط ترخیص کالا در صورت انقضاء
 تعلیق یا ابطال کارت بازرگانی

شرایط ترخیص کالا در صورت انقضاء، تعلیق یا ابطال کارت بازرگانی اعلام شد.
به گزارش مهر، مدیر کل دفتر مقررات صادرات و واردات در مکاتبه ای با دفتر واردات گمرک ایران اعام 
کرد که در صورت انقضا، تعلیق یا ابطال کارت بازرگانی استفاده از تسهیات موضوع تبصره ۲ بند ۶ ماده 
۱۰ آئین نامه اجرایی قانون مقررات صادرات و واردات برای ترخیص اقام ثبت سفارش هایی است که در 

زمان اعتبار کارت بازرگانی صادر و دارای کد ساتا بوده و همچنین یکی از شروط زیر را نیز داشته باشند:
- بارنامه آنها در زمان اعتبار ثبت سفارش صادر شده باشد.

- کالای آنها در زمان اعتبار ثبت سفارش به گمرکات کشور رسیده باشد و دارای قبض انبار معتبر از 
اماکن گمرکی باشد.

قیمت گوشت قرمز رسمی شد!
رئیس انجمن صنفی گاوداران گفت: بنابر آمار توان تولید بیش از یک میلیون تن 
گوشت قرمز در کشور وجود دارد که واردات بی رویه گوشت منجر به نابودی تولید 

داخل می شود.
به گزارش تجارت نیوز، احمد مقدســی، رئیس انجمن صنفی گاوداران راهکار تنظیم بازار گوشت را 
اقتصادی کردن تولید اعام کرد و افزود: گرچه واردات گوشت به طور مقطعی می تواند بازار را به تعادل 
برساند، اما راهکار اساسی نیست.مقدسی نرخ کنونی هر کیلو گوساله را ۲۰۰ هزار تومان اعام کرد و 
گفت: براین اساس عرضه هر کیلو گوشت با نرخ بالاتر از ۴۷۰ هزار تومان اجحاف در حق مصرف کننده 
است.رئیس انجمن صنفی گاوداران اظهار کرد: دولت با واردات بی رویه گوشت به جای پرداخت یارانه به 

تولیدکننده خارجی به تولیدکننده داخلی باید یارانه دهد که در این صورت بازار متعادل می شود.
مقدسی گفت: با توجه به پتانسیل تولید بالای یک میلیون تن گوشت قرمز انتظار می رود که حمایت از 
بخش تولید صورت گیرد.ارسان قاسمی، رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون گفت: بنابر اعام مرکز 
آمار، سرانه مصرف گوشت قرمز به کمتر از ۶ کیلوگرم رسیده است که براین اساس کمبودی در عرضه 
گوشت نداریم.به گفته او، بنا بر آمار سالانه ۸۰۰ تا ۸۵۰ هزار تن گوشت قرمز در کشور تولید می شود که 
در صورت اصاح نظام توزیع نیازی به واردات نداریم.قاسمی افزود: مشکات سیستم توزیع و قاچاق دام 
به آن سوی مرز ها موجب شده تا برای تامین گوشت مورد نیاز به سمت و سوی واردات پیش رویم.رئیس 
کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون گفت: واردات بی رویه گوشت قرمز در راستای تنظیم بازار، پایداری تولید 

را در معرض خطر قرار می دهد که امیدواریم مسئولان به این امر توجه کنند.
او گفت: در سنوات گذشته ۱۰۰ تا ۱۵۰ هزار تن گوشت به منظور تامین ذخایر استراتژیک و مصارف 

صنعتی وارد می شد.

اخبار کوتاه 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس شورای اسلامی گفت: حتماً 
باید یارانه نان داده شــود؛ چون مصرف روزانه مردم است. تقریباً با 
یارانه ای که در حوزه گندم و نان در بودجه مصوب کردیم، شرایط ثابت 

باقی می ماند.
رحیم زارع، عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس شورای اسامی در خصوص 
یارانه نان گفت: در بودجه ۱۰۴ هزار میلیارد تومان برای خرید گندم در نظر گرفتیم 
و اختیــارات لازم هم به دولت دادیم تا از محل تبصــره ۱۴ بتواند پول گندم را از 
ردیف های دیگر که یکی از آنها حوزه شــهرداری ها بود پرداخت کند.وی در ادامه 
بیان کرد: حتماً باید یارانه نان داده شــود؛ چون مصرف روزانه مردم است. تقریباً با 
یارانه ای که در حوزه گندم و نان در بودجه مصوب کردیم، شرایط ثابت باقی می ماند. 
یارانه  نان بویژه به قشــر فقیر جامعه که نان غذای اصلی آنها است، باید داده شود. 
بنده هم مخالف هســتم که یارانه نان حذف شود.این نماینده در خصوص اسراف 

شدن نان توضیح داد: اینکه نان اسراف می شود و برای خوراک دام می رود و از این 
دست ایرادها که گرفته می شود، باید ابزارات نظارتی و کنترلی داشته باشیم تا درست 
مصرف صورت گیرد. باید فرهنگسازی کنیم، اگر اسرافی صورت می گیرد از طریق 

قطع کردن یارانه نان نباشد.
وی اظهار داشــت: نانی که در جامعه ارائه می شــود، برای همه یارانه دارد. اما با 
آزادسازی برخی قیمت ها، مثاً عشایر و روستاها سهمیه آرد دارند. همه اتباع هم نان 

با یارانه دریافت می کنند. دارند استفاده میکنند
زارع بیان کرد: الان در نانوایی ها کارت ملی نمی گیرند و همه دارند از سهمیه نان 
اســتفاده می کنند.این نماینده در نهایت گفت: یک مشکلی که الان وجود دارد در 
شهرستان آرد کمیاب شده و قیمت نان بالا رفته است. ولی دولت هدفمند باید در  
مناطق محروم و شهرستان ها سهمیه آرد را اولویت بندی کنند. اینگونه هم مصرف 

نان مناسب می شود و هم اسراف نمی شود.

وزیر اقتصاد با بیان اینکه یکی از نارضایتی ها مربوط به نحوه پرداخت وام های 
خرد است، گفت: امیدواریم بانک مرکزی رسماً ابلاغ کند که در سقف وام های 

خرد بانک ها با فوریت این نیاز را برآورده کنند.
به گزارش مهر، احسان خاندوزی در مورد وضعیت نامناسب پرداخت وام های خرد، اظهار کرد: 
یکی از بزرگترین نارضایتی ها همین است که با اعمال سقف رشد ترازنامه، بسیاری از مردم در 

اخذ وام معطل مانده اند.وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: تاکید ما این است که حداقل در مورد 
وام های خرد مردم که نیازهای ضروری و فوری است و اعدادی در حد ۵۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان 
را شامل می شود که بعضاً همین رقم می تواند گره زندگی ای را بگشاید، بانک مرکزی کمک 
کند.وی گفت: امیدواریم بانک مرکزی رسماً اباغ کند که در سقف وام های خرد تسهیات 

مردمی، بانک ها با فوریت بیشتری این نیاز را برآورده کنند.

مجید ناصری نژاد نماینده شادگان 
می گوید: یکی از مشــکلات جدی 
دولت سیزدهم این بوده و هست که 
در بحث به کارگیری نیروها، از افراد 
متخصص، کارآمد و باتجربه استفاده 
انتخاب  حلقه  متاســفانه  و  نکرد 
مدیران را بسیار تنگ بستند. این 
موضــوع در بحث انتخــاب وزرا، 
میانی  مدیران  حتی  تا  استانداران 

قابل مشاهده است.
مجید ناصری نژاد نماینده اصولگرای شادگان در مجلس یازدهم به برخی 
از رویه های دولت در حوزه اقتصادی انتقاد دارد. در ادامه می توانید مهم ترین 

بخش های این گفت وگو را بخوانید:
اگر انصاف را رعایت کنیــم، در بخش هایی، دولت خوب کار کرده و با 
برنامه ریزی ظاهر شده است؛ مثل حوزه نفت، انرژی و بخش هایی که نیاز 
بود تا از ظرفیت های داخلی و خارجی بهره ببرد. اکنون، رشد اقتصادی در 
حوزه نفت خوب بوده است، اما در بخش بنزین مشکل داریم و این ایراد باید 
حل شود. به گزارش رویداد۲۴ ،یکی از مشکات جدی دولت سیزدهم این 
بوده و هست که در بحث به کارگیری نیروها، از افراد متخصص، کارآمد و 
باتجربه استفاده نکرد و متاسفانه حلقه انتخاب مدیران را بسیار تنگ بستند. 
این موضوع در بحث انتخاب وزرا، استانداران تا حتی مدیران میانی قابل 

مشاهده است.
ما مدیران کارآمد، همــراه و حامی دولت 
داریم که افرادی ارزشی هستند، اما با بدبینی 
با آن ها رفتار شد. با اینکه این افراد، تجربیات 
خوبی داشتند، ولی دولت سراغ شان نرفت و 
نیرو های جدید و ضعیف را روی کار آوردند. 
یکی از مشکات دولت این است که حرف  
افراد دیگر را هم قبول نمی کند، یعنی افرادی 
که همفکر آن ها هستند، مثل ما در مجلس. 
متاسفانه حلقه تصمیم گیری دولت به مرور، بسته و بسته تر شده است و 
این اصاً به صاح آن ها و کشور نیست. »تجربه« یکی از شاخص های 
مهم پیشرفت در مدیریت و تحقق شعار ها و تعهدات است. از این رو، تیم 
اقتصادی دولت، عقب افتاد و مشکات را سریع نشناخت و راه حل های 
خوبی هم ارائه نشد. اکنون شاهدیم که در حوزه بورس، ارز، خودرو و... با 
مشکات جدی مواجه هستیم.یکی از تصمیمات مهم، ورود خودرو های 
وارداتی بود که مصوب هم شــد و همه گفتند خوب است، ولی دولت به 
آن عمل نکرد. مشخص است که دولت در اجرا و عملی کردن نظریات به 
دردبخور در کشور مشکل دارد.نظریاتی که مورد قبول واقع می شود، مثل 
درمانی است که الان باید صورت بگیرد که اگر انجام نشود، وضعیت بیمار 
حادتر می شود و شاید دیگر قابل درمان نباشد. از این رو دولت باید بداند که 

ضرورت دارد به موقع، به تصمیمات درست عمل کرد.

زارع: مخالف حذف یارانه نان هستم

خاندوزی: وضعیت پرداخت وام های خرد مناسب نیست؛ بانک مرکزی کمک کند

عضو کمیسیون برنامه و بودجه؛

دولت حرف  دیگران را قبول نمی کند
مجید ناصری نژاد نماینده شادگان:

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تورم 8۰ درصدی مسکن را 
تابعی از افزایش نرخ ارز و سایر کالا در کشور دانست.

علیرضا زندیان نماینده مردم بیجار درخصوص افزایش نرخ مسکن در کشور 
گفت: اعتقاد داریم بطور دستوری نمی توان قیمت کالاها را تعیین کرد و مسکن 
نیز تابع پارامترهای موجود در بازار است.وی با بیان اینکه سال گذشته مجلس 
برای کنترل قیمت مسکن ،قانون مالیات بر خانه های خالی را مصوب و اباغ کرد 
افزود: متاسفانه  سازوکار اجرای قانون فراهم نشد و لینک هایی که باید بین وزارت 
اقتصاد، شهرداریها و سازمان ثبت اسناد و اماک کشور برای کنترل خانه های 
خالی در کان شهرها ایجاد می شد تحقق نیافت، لذا صراحتا می گویم هدفی 
که مورد انتظار بود پیگیری نشد.به گزارش اقتصاد۱۰۰، عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس تورم در قیمت مصالح ساختمانی از جمله سیمان را عامل مهمی  در گرانی 
صنعت ساخت وساز کشور دانست و تصریح کرد: در بحث نظارت بر اجرای قانون 
نیز دولت نتوانست کار خاصی انجام دهد تا قیمت مشخص شده ای را اعام 
کند و بنگاههای معامله گر و مشاوران اماک بر اساس نرخ های تعیین شده 
قیمت گذاری کنند.وی با بیان اینکه قیمت مسکن به تبعیت از نرخ ارز و سایر 
کالاها افزایش می یابد گفت: شاخص بورس نیز تابعی از نرخ ارز است،  زمانی 
سرمایه گذاری دربورس می توانست سرمایه ها را به خود جذب کند اما وقتی 
بورس انتظارات را بر آورده نکرد پول ها به بخش مسکن وارد شد و تورمی که 
هم اکنون شاهدیم نتیجه این اتفاق درکان شهرها است.علیرضا زندیان نماینده 
مردم بیجارافزود: درساخت بافت فرسوده شهرها نیز نتوانستیم امتیازات لازم برای 

صاحبان این اماک فراهم کنیم تا کم درآمدها بخصوص در بافت فرســوده 
جنوب شهر، بتوانند خانه دار شوند.وی در خصوص تاثیر منفی تورم مسکن بر 
زندگی مردم و نحوه کاهش آن تاکید کرد:برنامه هفتم توسعه سیاست، اهداف 
و استراتژی های مهمی برای کشورمد نظر قرارداده شده و امیدواریم در لایحه 
بودجه سال آینده این موارد تاثیر گذار باشد.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسامی گفت:وقتی قوانین مصوب مجلس تصویب و اجرایی می شوند به 
نوعی بر بازار تاثیر می گذارد لذا پیش بینی می کنم با تصویب برنامه هفتم توسعه 
و واقع نگری در لایحه بودجه سال آینده بتوانیم کنترل امور را در دست بگیریم.
زندیان در ادامه با تاکید بر اینکه در بحث صدور مجوز و پروانه های ساختمانی 
شهرداریها نباید سخت گیری بخرج دهند خاطرنشان کرد: یکی از راهکار کاهش 
نرخ مسکن ارائه پروانه ساخت در بافت های فرسوده  با راحترین شکل ممکن 
اســت،  دادن امتیازات ویژه دراین بافت می تواند کمک بزرگی به تولید بیشتر 

مسکن نموده و افراد را خانه دار نماید.
وی در ادامه بر داشتن نظارت دقیق بر اجرای قانون از سوی دولت تاکید کرد و 
گفت: اجرای قانون نظارت بر خانه های خالی و همچنین اخذ مالیات بر عایدی 
سرمایه، تاثیر مهمی بر بازار مسکن دارد؛ شاهدیم که در حوزه مسکن سازنده با 
نداشتن شناسنامه و پروانه کار پول های هنگفتی را در حساب  خود  رد و بدل 
می کند که هیچ رقمی به عنوان مالیات پرداخت نمی کند.نماینده دوره یازدهم 
افزود: اگرقانون مالیات بر عایدی سرمایه اجرایی شود جلوی افراد سودجو گرفته 

می شود و چنین پول هایی به راحتی جابه جا نمی شود.

در حالی که بسیاری از بیماران، حتی برای 
ویروس های فصلی و سرماخوردگی در 
ایران با کمبود دارو مواجه هستند، حالا 
رئیس سازمان و غذا و دارو به صادرات 
دارو به بیش از ۵۰ کشور جهان می بالد. 
صادراتی که البته از لحاظ ارزشــی هم 

چندان چشمگیر نیست.
ســید حیدر محمدی روز پنجشنبه در نشست 
با روســا و معاونین غذا و داروی دانشــگاه ها و 

دانشکده های قطب ۶ کشور در زنجان با اشــاره به صادرات دارو افزود: این 
سازمان عضو سازوکار تولید داروهای با کیفیت در جهان است.

وی گفت:  کشورمان در تولید داروهای با کیفیت مشکلی ندارد البته امکان دارد 
در مواردی مشکلی وجود داشته باشد که باید گزارش دهی و سپس علت آن 
بررسی شود.محمدی با بیان اینکه طی بازدیدهای انجام گرفته، داروخانه های 
دولتی با کمبود دارویی مواجه هســتند، اظهار داشت: علل بروز این مساله به 
دلیل وجود بدهی است ولی این مسائل در داروخانه های خصوصی وجود ندارد.

این مسوول گفت: مطالبات این معاونت از سازمان های بیمه ای ۶۰ هزار میلیارد 
ریال است و در این میان با توجه به بدهی ها کسری بزرگی وجود دارد.

وی اضافه کرد: جمع بدهی سازمان های بیمه ای به این معاونت تا آخر مرداد 
سال جاری بابت دارو و تجهیزات ۱۶۷ هزار میلیارد ریال بوده و در زمان حاضر 

وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی در 
حوزه هایی مثل بیماران فوتی و تصادفات زیان 
ده است. به گزارش تجارت نیوز، محمدی افزود: 
یکی از سیاست های معاونت غذا و دارو این است 
که در صورت بروز مشکل در تولید داروی داخلی 
بافاصله برای واردات آن اقدام می کنیم تا مشکل 

به وجود آمده برطرف شود.
وی همچنیــن اظهار داشــت: در زمان حاضر 
ســامانه ای در خصوص تبادل دارویی راه اندازی 
شده است تا تمامی داروخانه ها و مراکز بتوانند داروهایی تاریخ نزدیک خود را 
عرضه کنند و دانشگاه های دیگر نیز با مشاهده آنها امکان تبادل را داشته باشند.
رئیس سازمان غذا و دارو به تعامل دستگاه های نظارتی در حوزه چالش های 
غذا و دارو اشــاره کرد و گفت: هم افزایی و همکاری برای پاســخگویی به 
مشکات به وجود آمده می تواند بسیار اثربخش باشد.محمدی افزود: منکر 
نظارت نیستیم اما پاسخگویی روزانه بابت مسائل مختلف در این حوزه وقت 

و انرژی زیادی را می گیرد و همین امر مانع پرداختن به مسائل دیگر می شود.
وی در خصوص موضوع پالایشگاه های پاسما نیز گفت: سازمان انتقال خون 
کشــور یک بازی اقتصادی را در خصوص پاسما شروع و اعام کرده است 
که مراکز خصوصی جمع آوری پاسما باید تعطیل شود و جمع آوری پاسما 

فقط از سوی ما انجام گیرد.

 کدام نهادها مانع اخذ مالیات خانه های خالی شدند؟!
 صادرات دارو به بیش از 50 کشور دنیا عضو کمیسیون اقتصادی مجلس: مسکن در ایران دلاری شده است

به رغم کمبود دارو در ایران!

۹۶ درصد قراردادهای کارگری موقت است!
رییس اتحادیه کارگران قــراردادی و پیمانی با بیان اینکه از 
۱۵میلیون جامعه کارگری حدود ۹۶ درصد قرارداد موقت دارند 
گفت:آمار دقیق و رسمی از کارگران غیررسمی و قرداد سفید 
امضا و ســفته گذاری وجود ندارد. در حال حاضر هیچ کارگری 

امنیت شغلی ندارد.
یکی از مشــکات فعلی بازار کار عدم امنیت شــغلی و عدم سامان دهی 
قراردادهای کار در بازار کار است. مسئله ای که تقریباٌ  بخش زیادی از کارگران را 
درگیر کرده است. به روایت آمار در حال حاضر حدود ۹۶درصد قراردادهای کاربه 
صورت موقت هستند و مشکات مانند عدم بیمه, عدم دریافت دستمزد قانونی 
دارند. کارگاه های کمتر از ۱۰نفر نیز از این مشکات به شکل دیگری رنج می 

برند,چرا که بخشی از موارد قانون کار مشمول آنها نمی شود.
ماجرای قراردادهای موقت

ماجرای قراردادهای موقت به آنجایی برمی گردد که سال ۱3۷۵، شکایتی به 
هیات عمومی دیوان عدالت اداری می رسد. شاکی در شکایتنامه خود »تمدید 
قرارداد کار را برای مدت معین دیگری موجب نامحدود شدن قراردادکار ندانسته 
لذا ممکن است کارگری که طی سال های متمادی با انعقاد قراردادهای متعدد 
در کارگاهی شاغل بوده در پایان مهلت آخرین قرارداد، صرفاً به دلیل اتمام مدت 
قرارداد با وی تسویه حساب کنند و در نتیجه از این جهت ممکن است احتمال 
تضییع حق متصور شود.« به دنبال ارائه این شکایتنامه به مرجع قضایی، هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری با دادنامه شماره ۱۷۹ اعام می کند: »مستفاد از 
مفهوم مخالف تبصره ۲ ماده ۷ قانون کار مصوب ســال ۱3۶۹ این است در 
صورت ذکر مــدت در قرارداد کار، قرارداد تنظیمی موقت و غیردایمی خواهد 

بود.«این رای، ۱۲ آبان ۱3۷۵ با امضای اســماعیل فردوسی پور؛ رییس وقت 
هیات عمومی دیوان عدالت اداری ثبت می شود. در آن زمان که این رای صادر 
شد حدود ۶سال از تصویب تبصره دوم ماه ۷ قانون کار می گذشت. تبصره ای 
که تکلیف کارفرما را به صراحت تعیین می کند: »در کارهایی که طبع آنها جنبه 
مستمر دارد، در صورتی که مدتی در قرارداد ذکر نشود، قرارداد دایمی تلقی می 
شــود.«دولت وقت در همان زمان می توانست از تسری این رای معروف به 
»دادنامه ۱۷۹« به قراردادهای کارگری جلوگیری کند. این رای در دولت ششم 
صادر شد. دولت های بعد هم می توانستند مانع از تسری این رای به قراردادهای 
کارگری بشوند.بهمن ۱3۹۸، کابینه دولت دوازدهم، پیشنهاد وزارت کار برای 
ابطال دادنامه ۱۷۹ را می پذیرد و در بازگشت به تبصره اول ماده ۷ قانون کار که 
دولت ها را مکلف به تعیین سقف مشخص برای قراردادهای موقت می کرد، بعد 

از ۲۹سال  از اجرای این تبصره از قانون کار، اعام و مصوب می کند که از این 
پس، حداکثر سقف قانونی و مجاز برای قراردادهای موقت در مشاغل با ماهیت 
مستمر، ۴ سال خواهد بود و پس از این مدت، قرارداد شغلی کارگر باید تبدیل به 

قرارداد دایم شود. اما تا کنون  این مصوبه  اجرا نشده است.
امروز هیچ کارگری امنیت شغلی ندارد

به گزارش تجارت نیوز، فتح الله بیات؛ رییــس اتحادیه کارگران قراردادی و 
پیمانی با اشــاره به اینکه در حال حاضربیش از ۹۶ درصد کارگران رسمی در 
کشور با قرارداد موقت مشــغول به کار هستند گفت:  کارگران »رسمی« در 
ایران، آنهایی هستند که در شغلی با کد بیمه مشخص یا در کارگاه ثبت شده و 
با کد کارگاهی مشخص کار می کنند و کارفرما برای شان حق بیمه می پردازد 
و از تاکیدات قانون کار شامل سنوات و دستمزد مصوب و حق اضافه کاری و 
مرخصی قانونی و مستمری بازنشستگی بهره مند می شوند.وی ادامه داد: غیر 
از اینها، کارگرانی هم هستند که چون در شغل بدون کد بیمه )مشاغل کاذب( 
یا در کارگاه غیر رسمی و بدون کد کارگاهی مشخص کار می کنند، صرفاً بسته 
به میزان انصاف کارفرما، از مزایای قانون کار بهره می گیرند؛ ممکن است بیمه 
نشوند، ممکن است دستمزد مصوب دریافت نکنند، ممکن است سنوات نگیرند. 
به گفته ی رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی مجموع کارگرانی که با 
قرارداد دایم مشغول به کار هستند به کمتر از ۴ درصد از کل بیمه شدگان تامین 
اجتماعی رسیده چون اغلب قرارداد دایمی ها که از نسل کارگران شاغل پیش از 

صدور دادنامه ۱۷۹ هستند، به سن بازنشستگی رسیده اند.
بحث اصلاح قانون کار

مدتی اســت در دولت بحث اصاح قانون کار در قالب تشکیل کمیته های 

متعدد برای ایجاد امنیت شغلی کارگران مطرح است. در حال حاضر امنیت شغلی 
دغدغه مهم کارگران است و جامعه کارگری از هر اصاحی که به حفظ امنیت 
شغلی نیروی کار منجر شود و درجهت منافع کارگر باشد استقبال می کند.از 
اردیبهشت ماه سال جاری معاونت روابط کار چندین بار درباره اصاح قانون کار 
صحبت کرده است و اخیراً  ابراز امیدواری کرد که در مجلس آینده اصاح قانون 
کار برای ارتقا امنیت کارگران تصویب شود, اما کارگران عدم امنیت شغلی را ناشی 
از عدم اجرای قانون می دانند.اما بیات می گوید امروز هیچ یک از کارگران کشور، 
امنیت شغلی ندارند چون بیش از ۹۶درصد جامعه ۱۵ میلیونی کارگران کشور، 
با قرارداد موقت، قرارداد ۸۹ روزه، قرارداد یک ماهه و سه ماهه و ۶ ماهه و حتی 
با قراردادهای سفید امضا و سفته گذاری و تعهدسپاری بابت اینکه هیچ مطالبه 
و معوقه ای از کارفرما ندارند مشغول به کارند و بنابراین می توان گفت بیش 
از ۹۶درصد قراردادهای شغلی، ناایمن است.آمارهای غیر رسمی هم حکایت از 
این دارد که  حدود ۵ میلیون نفر هم کارگران غیر رســمی، بدون هیچ قرارداد 
شغلی داریم که در فهرست شاغان کشور اصا وجود خارجی ندارند. همه این 
جمع؛ چه آن کارگر در ظاهر رسمی با قرارداد موقت غیرقانونی و چه آن کارگر 
غیررسمی بدون قرارداد، درد مشترک امنیت شغلی دارند. یعنی حدود ۲۰ میلیون 
کارگر نان خانواده خود را با عدم امنیت شغلی تامین می کنند و همواره نگران 
آینده هستند.وی با بیان اینکه البته آمار دقیقی از کارگران غیررسمی نداریم گفت: 
هیچ آماری از این تعداد نداریم اما با اطمینان می توان گفت کارگران مشغول 
به کار در تولیدی های پوشاک، مراکز خدماتی و مطب پزشکان از جمله همین 
کارگران هستند که با قرارداد سفید امضا یا حتی با سفته گذاری و تعهد به اینکه 

هیچ مطالبه و معوقه ای از کارفرما ندارند مشغول به کارند.


